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KS AU § 195   KS KF/2017:283 - 042 
 
 

Information om helårsprognos för barn- och utbildningsnämnden 2017 

 
 

Ärendebeskrivning 
Vid arbetsutskottets sammanträde informerar förvaltningschef Martin Persson, 
nämndsordförande Robert Wenglén och ekonomichef Marcus Nilsson om 
helårsprognos för barn- och utbildningsnämnden 2017. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 
 
______________________ 
 
Sändlista 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 4 (13) 

 
KOMMUNSTYRELSENS ARBETSUTSKOTT 2017-10-25 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

 
 
 
KS AU § 196   KS KF/2017:15 - 101 
 
 

Uppföljning av vattenråden och åtgärdsprogram för vatten 

 
 

Ärendebeskrivning 
Vid arbetsutskottets sammanträde informerar miljöstrategisk samordnare Helena 
Björn om uppföljning av vattenråden och åtgärdsprogram för vatten. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS AU § 197   KS KF/2017:277 - 432 
 
 

Yttrande över remiss avseende "Dagvattenplan för Lunds stad - 
Åtgärdsplan för befintlig stadsmiljö" 

 
 

Ärendebeskrivning 
För att uppnå en långsiktigt hållbar dagvattenhantering i Lund har det i ett 
samarbetsprojekt mellan olika förvaltningar i Lund och VA SYD tagits fram ett förslag 
till dagvattenplan för Lunds stad. Dagvattenplan för Lunds stad är ett komplement till 
Dagvattenstrategi för Lunds kommun från 2013. Syftet med planen är att uppnå en 
långsiktigt hållbar dagvattenhantering i Lund där alla berörda förvaltningar arbetar 
mot samma mål, tydliggöra ansvarsfördelningen, sammanställa underlag och ge 
förslag på åtgärder. 
 
Lomma kommun har beretts möjlighet att yttra sig över förslaget till "Dagvattenplan 
för Lunds stad - Åtgärdsplan för befintlig stadsmiljö". 
 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn har tagit fram ett förslag till yttrande. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2017-10-18 från miljöstrategisk samordnare 
‒ Remiss 2017-04-28: Dagvattenplan för Lunds stad - Åtgärdsplan för befintlig 

stadsmiljö 
‒ Dagvattenstrategi för Lunds kommun, daterad 2013-05-28 
 
Arbetsutskottets beredning 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn föredrar ärendet för arbetsutskottet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
Eftersom dagvattnet har en nyckelroll för att åtgärda de problem som finns i flera av 
vattenförekomsterna i Lunds kommun och i förlängningen i Lomma kommun är det 
mycket bra att Lunds kommun nu tar fram en dagvattenplan. Dokumentet har också 
en stor bäring på konsekvenser för övriga kommuner och verksamheter i Höje å 
avrinningsområde, både ur översvämningshänseende, men också med tanke på den 
påverkan uppströms liggande utsläpp har på vattenkvaliteten nedströms och i 
Lommabukten. 
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Höje å med sina biflöden och Lommabukten är de två recipienter som tar emot mest 
dagvatten från Lunds stad. I båda dessa recipienter behöver åtgärder vidtas för att 
uppnå kravet i vattendirektivet på god status till 2027. Utöver de åtaganden som finns 
enligt vattendirektivet så har Lommabukten utan tvekan också en stor betydelse för 
Lundabornas rekreation och Lunds kommun är utan tvekan en av de kommuner som 
påverkar Lommabuktens miljökvalitet mest. Om bukten ska klara den framtida 
utbyggnadstakten i Lunds kommun är det av yttersta vikt att det finns mycket tydliga 
krav på dagvattenhanteringen. Här har dagvattenplanen en stor roll att spela, trots 
detta nämns inte ens Lommabukten som recipient för Lunds dagvatten.  
 
Planen behöver ha en större helhetssyn på dagvattenfrågan. Avgränsningen är bra och 
korrekt gjord utifrån vad som är rimligt att ta sig an, men det innebär inte att planens 
påverkan ryms inom samma avgränsning. Flera aspekter saknas kring detta i planen 
både med avseende på vilka verksamheter som påverkas, vilka kommuner som 
påverkas, vilket vatten som påverkas (t ex Lommabukten) och vilka sektorer inom 
kommunen och VA SYD som kan påverka detta. Detta behöver utvidgas och 
tydliggöras. 
 
Ledordet inom svensk och europeisk vattenförvaltning är samverkan och lokal 
förankring. Anledningen till detta är att just detta synsätt visat sig vara mest effektivt, 
nått bäst resultat och också ofta bidragit till många goda sidoeffekter. Det ger 
transparens, närdemokrati och ökar kunskap och förståelse för vattenfrågor. Eftersom 
vatten inte känner administrativa gränser är det svårt att arbeta på annat sätt. Denna 
insikt gör att vattenfrågorna, även i staden och även med i många med VA-kollektivet 
som huvudman, bör lyftas till att omfatta alla som berörs i så stor utsträckning som 
möjligt. Här fastnar planen i ett relativt konservativt tänkande och man nöjer sig med 
sina ordinarie juridiska möjligheter för de ordinarie ”ägarna” av frågan.  
 
Istället för att privata fastighetsägare bara ska ”uppmuntras att hantera sitt dagvatten 
inom fastigheten” så kan man ta sig an frågan mer innovativt. Även om man inte har 
juridiska medel att gå längre så har kommunen många fler redskap att ta till, särskilt 
för en så pass angelägen fråga. En mycket stor yta av stadens möjliga fördröjningsytor 
finns på privat mark (förmodligen mer än 50 %) och för att verkligen komma i mål 
måste detta hanteras i större utsträckning. Därför bör diskussionen om hur man kan få 
åtkomst på privat mark utvecklas i planen. Ytterligare idéer skulle kunna vara 
avtalsskrivningar, möjligheter att handla upp tjänsten vattenfördröjning, möjligheter 
att ge andra tjänster i utbyte osv. Det är nog inte korrekt att utgå från att ingen 
fastighetsägare skulle vara intresserad att använda sin mark för allmänna tjänster om 
man får ersättning för detta, vilket också ofta skulle kunna vara det 
samhällsekonomiskt bästa.  
 
På samma sätt saknas många av kommunens ansvarområden under kapitlet ”Ansvar 
och finansiering” varav ett av de viktigaste är att i fysisk planering och genomförande 
av nybyggnation värna de värdefulla markresurser som är strategiskt viktiga för att 
bidra till god vattenkvalitet eller fördröjning inte exploateras på annat sätt, i tillsyn och 
myndighetsutövning tillse att dagvattenhanteringen är korrekt även i befintlig 
bebyggelse, att vid upphandling och inköp tillse att material och tjänster också ha 
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dagvattenkvalitet och kvantitet med sig, vid drift och underhåll av kontor, skolor, 
förskolor, byggnader för vård och omsorg, kulturverksamhet, idrottsanläggningar, 
lekplatser, gator, torg och parker och anläggningar för avfall och avfallshantering tillse 
att dagvattenfrågan finns med. För att bara ta ett axplock av ansvarsområden som inte 
finns med varken i denna plan eller i dagvattenstrategin. 
 
Genomgående saknas kopplingen att fördröjning också leder till rening och att snabba 
flöden med utsköljningseffekter bidrar till sämre vattenkvalitet. Det saknas också 
skrivningar om andra allmänna intressen än vattenkvalitet, t ex kan översvämningar av 
dagvatten hota naturvärden och jordbruksintressen. 
 
Det saknas ett kapitel om miljöbedömning av föreslagna åtgärder i enlighet med kap 6 
i Miljöbalken och Förordning om miljökonsekvensbeskrivningar. Antingen kunde man 
ha gjort en miljöbedömning eller så kunde man beskrivit hur det är tänkt fungera 
framöver för de fördjupade åtgärdsprogrammen. 
 
Detaljsynpunkter 
Sidan 1: Här saknas redan en ambition att strategin och planen ska bidra till att minska 
belastningen av dagvatten på andra intressen än kommunens egna.  
 
Sidan 3: Varför väljs fokusmålet ”Inflytande, delaktighet och service” bort? Istället 
kunde man ha en strategi eller åtminstone en diskussion om samverkan. 
 
Sidan 7: En hållbar dagvattenhantering handlar också om hållbar markanvändning och 
att använda mark till det den är bäst lämpad för. 
 
Sidan 8: I punktlistan över de viktigaste effekterna kunde man lagt till något om andra 
intressen, åtminstone naturvärden och jordbrukets intressen. 
 
Sidan 13: Här nämns vilka recipienter som Lunds kommun påverkar, men 
Lommabukten saknas i detta resonemang. Förmodligen är Lund den kommun som 
enskilt påverkar vattenkvaliteten i Lommabukten mest. För att förmedla den viktiga 
helhetssyn på vatten som är nödvändig i modern planering är det nödvändigt att ett 
resonemang om Lunds påverkan på Lommabukten genom utsläpp via andra 
recipienter förs in. 
 
______________________ 
 
Sändlista 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 8 (13) 

 
KOMMUNSTYRELSENS ARBETSUTSKOTT 2017-10-25 

 

 

 Utdragsbestyrkande 
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Yttrande över remiss avseende "Översvämningsplan för Lunds kommun 
– Lunds tätort, Södra Sandby, Dalby och Genarp" 

 
 

Ärendebeskrivning 
Översvämningsplanen behandlar det vatten som inte hanteras i dagvattensystemen. 
För att uppnå en långsiktigt hållbar vattenhantering i Lund har det i ett samarbets-
projekt mellan olika förvaltningar i Lund och VA SYD tagits fram ett förslag till 
översvämningsplan. Syftet med planen är att kartlägga kommunens svagheter vid 
skyfall, tydliggöra hur negativa konsekvenser kan undvikas vid ny- och ombyggnation, 
samt att medvetandegöra frågan.   
 
Lomma kommun har beretts möjlighet att yttra sig över förslaget till 
"Översvämningsplan för Lunds kommun – Lunds tätort, Södra Sandby, Dalby och 
Genarp". 
 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn har tagit fram ett förslag till yttrande. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2017-10-18 från miljöstrategisk samordnare 
‒ Översvämningsplan för Lunds kommun – Lunds tätort, Södra Sandby, Dalby och 

Genarp 
 
Arbetsutskottets handläggning 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn föredrar ärendet för arbetsutskottet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
Utöver de generella synpunkter som framförts i yttrandet över ”Dagvattenplan för 
Lunds stad”, som till största delen också är giltiga för översvämningsplanen, finns 
ytterligare några synpunkter på översvämningsplanen. 
 
I syftet anges att problem först uppstår när översvämning drabbar liv och hälsa, 
ekonomiska värden eller samhällsviktiga funktioner. Till denna lista måste också skada 
på allmänna intressen läggas. I ett förändrat klimat är en av mänsklighetens största 
utmaningar just den irreparabla skadan på allmänna intressen som kommer att ske. 
Även på lokal nivå och även i bebyggda områden. Detta kommer att ske på grund av 
att till exempel deponier, förorenad mark, värdefulla naturområden och odlingsvärd 
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mark drabbas på ett nytt sätt, delvis därför att vi inte planerat för detta i tid. 
Synpunkten gäller genomgående i planen när man beskriver konsekvenser på olika 
sektorer och intressen.  
 
På sidan 4 anges att ”ingen hänsyn är tagen till havsvattennivåer då undersökningar 
visar att vattennivåerna i Höje å och Kävlingeån inte påverkas av havsvattennivåerna”. 
Avgränsningen må vara rätt men generaliseringen är inte korrekt och bidrar till 
missförstånd i frågan. Tvärtom är det så att havsvattennivån oftast styr nivåerna i de 
båda åarna i Lomma kommun om än inte i Lunds kommun. 
 
I avsnittet som berör genomförande så beskrivs vilka förebyggande åtgärder som är av 
vikt i fysisk planering. En av de allra viktigaste saknas som är att identifiera och värna 
områden/mark som är särskilt lämpliga för att ta om hand översvämningar. En viktig 
princip är att inte bygga bort sådan mark. Detsamma gäller för punktlistan på sidan 11 
om grundläggande planeringsåtgärder. 
 
Det anges i marginalen att 30 % av marken i Lunds stad är allmän platsmark varav 12 % 
utgörs av parkmark. Är det möjligt att lösa alla framtida behov för befintlig bebyggelse 
i ett förändrat klimat på denna mark? Om inte så skulle detta behöva tydliggöras. 
 
Istället för en kommunikationsplan så hade Lomma kommun gärna sett en 
samverkansplan. Kommunikation blir gärna envägs i form av informationsöverföring 
och frågan gynnas av ett bredare och mer demokratiskt angreppssätt. 
 
Kanske skulle planen döpas om till skyfallsplan med tanke på den begränsning och 
beskrivning av syfte som gjorts? 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS AU § 199   KS KF/2017:248 - 403 
 
 

Interimistiskt förbud mot att vidta vissa åtgärder inom fastigheten 
Karstorp 28:2 i Lomma kommun 

 

Ärendebeskrivning 
Miljöbalkens 7 kapitel 24 § ger länsstyrelse eller kommun möjlighet att, när fråga om 
naturreservat väckts, under en tid av högst tre år meddela förbud mot att sådana 
åtgärder vidtas utan tillstånd som berör området och som strider mot syftet med det 
tilltänkta skyddet. 
 
Fastigheten Karstorp 28:2 mellan Alnarp och Lomma tätort är ett område till stora 
delar utpekat i kommunens Översiktsplan 2010 som både kompensationsområde och 
översvämningsyta samt våtmark.  
 
I dagsläget riskerar denna fastighet att fyllas ut vilket skulle omöjliggöra möjligheten 
att göra en översvämningsyta liksom möjligheten att genomföra kompensations-
åtgärder i enlighet med översiktsplanens intentioner på platsen. Om fastigheten skulle 
fyllas ut skulle även möjligheten att på sikt skapa ett naturreservat på området 
omöjliggöras. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog 2017-08-30, § 161, till samhällsbyggnads-
förvaltningen att ta fram ett underlag för beslut om interimistiskt förbud. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2017-10-12 från planeringschef och miljöstrategisk samordnare 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott, § 161/17 

 
Arbetsutskottets handläggning 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn föredrar ärendet för arbetsutskottet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen rekommendera 
kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Lomma kommun meddelar, med stöd av 7 kap 24 § miljöbalken, under perioden 

2017-11-17 – 2020-11-16, förbud mot att, inom del av fastigheten Karstorp 28:2 i 
Lomma kommun, i enlighet med det område som utmärkts med röd linje i bifogad 
karta, vidta åtgärder i enlighet med bilaga, utan kommunens tillstånd. 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS AU § 200   KS KF/2017:282 - 432 
 
 

Yttrande över remiss avseende "Utredning av markersättning vid 
genomförande av vattenvårdsprojekt" 

 
 

Ärendebeskrivning 
Vattenråden för Kävlingeån och Höje å har tagit fram en utredning med en 
beräkningsmodell för att optimera markersättningar i samband med vattenvårds-
projekt. Bakgrunden har varit att markägare på högvärdiga jordar har tyckt att 
ersättningsnivåerna varit för låga. 
 
Lomma kommun har beretts möjlighet att yttra sig över utredningen avseende 
markersättning vid genomförande av vattenvårdsprojekt. 
 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn har tagit fram ett förslag till yttrande 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2017-10-18 från miljöstrategisk samordnare  
‒ Utredning av markersättning vid genomförande av vattenvårdsprojekt, daterad 

2017-09-04 
 
Arbetsutskottets handläggning 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn föredrar ärendet för arbetsutskottet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
Förslaget är bra och genomarbetat och Lomma kommun har inga ytterligare 
synpunkter. 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS AU § 201   KS KF/2016:365 - 012 
 
 

Uppföljning av styr- och kvalitetssystem för Lomma kommun 

 
 

Ärendebeskrivning 
Gällande styr- och kvalitetssystem för Lomma kommun fastställdes av 
kommunfullmäktige 2007-03-15, och har sedan reviderats vid sex tillfällen. Den 
senaste revideringen skedde 2017- 02-02. Sedan den senaste revideringen av styr- och 
kvalitetssystemet har kommunen bytt grafisk profil.  
 
Verksamhetsutvecklare Elin Westerberg föreslår i skrivelse 2017-10-10 att Lomma 
kommuns styr- och kvalitetssystem anpassas till kommunens nya grafiska profil med 
nya färger, ny logga, samt nya illustrationer. Innehållsmässigt föreslås inga ändringar.  
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2017-10-10 från verksamhetsutvecklaren 
‒ Styr- och kvalitetssystem för Lomma kommun 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inte föreslå någon revidering av styr- 

och kvalitetssystemet för Lomma kommun. 
‒ Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar den genomförda anpassningen till 

kommunens nya grafiska profil. 
 

______________________ 
 
Sändlista 
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KS AU § 202   KS KF/2017:292 - 105 
 
 

Uppföljning av Policy för internationellt arbete samt Anvisningar för 
internationellt arbete 

 
 

Ärendebeskrivning 
Enligt tidplanen för kommunstyrelsens arbetsutskotts uppföljning av policydokument 
och verksamheter 2017 ska Lomma kommuns Policy för internationellt arbete samt 
Anvisningar för internationellt arbete följas upp en gång om året. 
 
Verksamhetsutvecklare Madeleine Tham konstaterar i skrivelse 2017-10-03 att inget 
behov av revidering av Policy för internationellt arbete och Anvisningar för 
internationellt arbete föreligger. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2017-10-03 från verksamhetsutvecklaren 
‒ Policy för internationellt arbete 
‒ Anvisningar för internationellt arbete 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar följande: 
‒  Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inte föreslå någon revidering av 

Policy för internationellt arbete och Anvisningar för internationellt arbete. 
 
______________________ 
 
Sändlista  
 


